



Møde den: 12.08.2014 kl. 10.00-12.30
1521-220 (Hos EVA)
Båndmøde VEST

Referat

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST), Anne Christine Teglborg (FS), Lisette Prins (HE), Jesper Sølund Hansen (AR - ordfører) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Afbud: Michael Mejlgård Udby (BSS),

Gæst: Lone Urbak (teamleder, Kandidatoptag)

Note: Punkt 6 blev udsat til næste møde.

Punkt 1	Nye retningslinjer for supplerings i forbindelse med optagelse på kandidatuddannelser
Beskrivelse	Fremlægges af: Lone Urbak Orientering om nye retningsregler for supplerings.
Referat	<p>Lone oplyste, at ministeriet har ændret tolkning af optagelseskravene til kandidatuddannelserne, så universiteterne fremover kun må lægge vægt på ansøgenes bacheloruddannelse. Ændringen vurderes at have stor konsekvens for især MVU, når man ikke må kigge på, hvad personerne ellers har af kvalifikationsgivende fag/kurser.</p> <p>Indtil videre er der lagt op til, at Optag vil køre vinteroptaget som hidtil – med mindre andet besluttet højere op i systemet. Ændringen vil således først få effekt fra sommeroptaget 2015. Optag vil nu foretage en udsøgning af ansøgere, der har modtaget afslag eller en forhåndsvurdering med henblik på at oplyse dem om de nye regler for optaget 2015. Dette vil utvivlsomt generere en del henvendelser og evt. klagesager.</p> <p>Forhåbentlig får vi en endelig afklaring i løbet af august. Det betyder, at vi foreløbig vil have svært ved at give folk klar besked.</p>

Dato: 10. september 2014
Sagsnr.:
Ref:

Side 1/5

Punkt 2	Optag og studiestart
Beskrivelse	Fremlægges af: Jesper Gensidig orientering og mulige opfølgingspunkter i løbet af august



Referat	Det overordnede indtryk er, at det er gået godt og bedre end sidste år. En del ansøgere har dog haft svært ved at finde det rigtige sted på Selvbetjeningen, når de har skullet bekræfte pladsen. Af den grund er der muligvis behov for en bedre ”rutevejledning” i optagelsesbrevene.

Punkt 3	Drøftelse af webressourcer
Beskrivelse	Fremlægges af: Anne Drøftelse af ambitionsniveau og medarbejderressourcer i forhold til de igangværende og kommende webprojekter.
Referat	Henover sommeren er det blevet besluttet at ansætte fire studentermedhjælpere til at bistå Søren Winther med at skrive BA-teksterne. Samtaler vil blive afholdt snarest. Når studentermedhjælperne er ansat, skal der hurtigst muligt indkaldes til et fælles møde om den videre proces. Der er enighed om, at Studentermedhjælpere skal holdes i forholdsvis stramme tøjler, både tidsmæssigt og opgavemæssigt, pga. den forholdsvis stramme deadline for projektet (1. jan.).

Punkt 4	Evaluering af vejledercafe i juni
Beskrivelse	Fremlægges af: Lisette Vejledercafeen i juni er blevet evalueret og der er skrevet en evalueringsrapport. Der ønskes en drøftelse af 1) Vejledercafeens udbytte for kommende studerende - hvad har vi lært om arrangementet? 2) Rapportens form og struktur mhb. på Mias kommende arbejder med lignende evalueringer og udvikling af standarder. Se notat på sharepoint.
Referat	19 personer har svaret på surveyen ud af de ca. 100 deltagere. Det er således ikke det bedste grundlag at konkludere ud fra. Svarpersonerne er dog grundlæggende tilfreds med de forskellige oplæg og fik den information, de skulle bruge. Alt i alt må interessen fra de potentielle ansøgere dog siges at være begrænset set i forhold til ressourceforbruget.



	<p>Der er bred tilslutning til at videreføre vejledningscafeen i en eller anden form. Spørgsmålet er dog, hvor snittet skal lægges? Båndet er enige om, at det skal være et let koncept, som er nemt at stable på benene. Samtidig skal vi være skarpere på at præcisere en målsætning og målgruppe for arrangementet. Det kræver en stærkere markedsføring, fx via facebook.</p> <p>Vejlederne kunne konstatere, at der var overraskende mange tvivlere i modsætning til ST's arrangement, hvor spørgsmålene var mere fagspecifikke.</p> <p>I forhold til rapportens form bemærker båndet, at evalueringer/rapporter gerne må indeholde et resumé og en generel konklusion.</p>
--	--

Punkt 5	Kommentarer fra Problemanalysen møttet på vejledningen
Beskrivelse	<p>Fremlægges af: Lisette</p> <p>Der er kommentarer i problemanalysen der handler om vejledningen på AU. Damian har samlet disse i vedhæftede dokument. Det kunne være interessant at diskutere problemanalysen og specifikt disse kommentarer i VEST.</p> <p>Læs kommentarer på sharepoint.</p>
Referat	<p>Båndet har umiddelbart svært ved at se, hvordan der kan handles på baggrund af de fremførte kritikpunkter. Når fokus udelukkende er på det negative, er det svært at bygge videre på det, der faktisk fungerer. Desuden bekræfter mange af kritikpunkterne blot det, som vi vidste i forvejen, såsom behovet for bedre kommunikation. Kommentarerne er dog med til at bestyrke fornemmelsen af, at der er behov for <i>klarere</i> indgange, dvs. hvor man henvender sig med hvilke spørgsmål.</p>

Punkt 6	Netværket ved Aarhus Kommune
Beskrivelse	<p>Fremlægges af: Eva</p> <p>ST har haft et møde med Netværket ved Aarhus Kommune. En mulig samarbejdspartner for VEST?</p>



	Læs evt. mere www.netvaerketaarhus.dk www.netvaerketaarhus.dk/pdf/Studiegruppe.pdf www.netvaerketaarhus.dk/pdf/Aabenraadgivning.pdf
Referat	Udskudt til næste møde

Punkt 7	Udpegning af repræsentant til systemstrategigruppe
Beskrivelse	Fremlægges af: Esben Efter endnu en runde i AU Studiers chefgruppe den 19. juli blev indstillingen om en Systemstrategigruppe godkendt og tiltrådt. Det betyder, at VEST i lighed med de øvrige bånd skal udpege en repræsentant til gruppen. Find indstilling på sharepoint.
Referat	Der var umiddelbart uklarhed om, hvad VEST kan byde ind med i forhold til gruppen, der jo ikke er befolket med "systemfolk". Jesper fremhævede dog vigtigheden af et vejlednings- og studenterperspektiv i prioriteringen af it-projekter, da det ellers bliver en meget administrationstung gruppe. Som alternativ til den bebudede gruppesammensætning har Sarah MacIntyre (UVAEKA) foreslået en model med én repræsentant fra hvert hovedområde, som vi evt. kan overveje. Båndet nåede ikke frem til en endelig beslutning vedr. sin deltagelse, men vil i den kommende tid tage dialogen med de øvrige bånd foruden Christian Ramsing for at finde ud af, hvilken sammensætning, der skal tilstræbes.

Punkt 8	Kommentarer til evaluering af studenterstudievejlederuddannelse
Beskrivelse	Fremlægges af: Anne Kommentarer mv. ønskes til evalueringsrapport, som er forestået af uddannelsesgruppen. Se rapporten på sharepoint.



Referat	<p>Uddannelsen evalueres positivt, og der er endvidere modtaget input til, hvordan den kan "spices" lidt op. Frem mod efterårets kursus skal der særligt arbejdes på oplæggene om jura og SU, og hvordan det fremkomne ønske om flere cases evt. kan indarbejdes i de to oplæg.</p> <p>Det kan konstateres, at der ikke er mulighed for megen fleksibilitet mellem dagene, fx at bytte rundt på programpunkter.</p> <p>Catalina sørger for at følge op.</p>
---------	---

Evt.	
Beskrivelse	Bordet rundt
Referat	<p>Eva har hidtil haft teten på temadagen for studentervejledere og vil nu give stafetten videre til gruppen for vejlederuddannelsen, da temadagen bør tænkes sammen med uddannelsen. Eva snakker med Catalina om sagen.</p> <p>Anne: Der er slået to stillinger som studentervejledere op hos FS.</p>

Dagsordenspunkter til næste møde:

Kommende dagsordenspunkter:

Kommisorium studieguideredaktionen
Journalisering
Netværket ved Aarhus Kommune

Kommende temaer:

Dagsordener udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.